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Сарајево/Сарајево, 24.8.2006. године 

 

 

З А                                                                      З А П И С Н И К 

 

                                           54. сједнице Комисије за финансије и буџет 

                                   Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

                   

                                        одржане 24.8.2006.године, у времену од 11.00 до 12.00 часова 

 

 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Ружа Сопта, Бериз Белкић, Хазим Фелић, 

Марија Перкановић и Фатима Лехо. 

Сједници  нису  присуствовали: Љиљана Милићевић-оправдано, Златко Лагумџија, Душанка 

Мајкић и Мирсад Сиповић. 

Сједници су присуствовали и : Јелина Ђурковић, Ранко Шакота и Златко Хуртић из Савјета 

министара БиХ, Драган Кулина из Канцеларије за ревизију  институција БиХ; Драган 

Присуина, Нино Хасановић, Симо Јанковић и Сенада Ракоњац из ЈП НИО „Службени лист 

БиХ“; Јасна Арсић и Јелена Деспот из ОХР-а; Азра Бранковић и Един Исановић из 

Истраживачког одјела ПСБиХ;  Драгица Хинић, секретар Комисије.  

Сједницом је предсједавала Ружа Сопта. 

 

За сједницу је предложен сљедећи 

 

    ДНЕВНИ РЕД 

 

1. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату  

вриједност (предлагач: посланик Никола Шпирић), 

2. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

вриједност (предлагач: посланик Момчило Новаковић), 

3. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

вриједност (предлагач: Клуб посланика СДС), 

4. Разматрање Приједлога закона о измјени Закона о Централној банци БиХ 

(предлагач посланик: Јелина Ђурковић), 

5. Разматрање Извјештаја о финансијском пословању ЈП НИО „Службени лист 

БиХ“ за период 01.01. до 31.12. 2005. године са Извјештајем о ревизији ове 

институције за неведени период по закључку Комисије за финансије и буџет, 

6. Извјештај о раду Комисије за финансије и буџет за мандатни период 2002.-2006. 

године.  
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Ружа Сопта предложила је да се са дневног реда скине тачка 2., с озбиром да за предлог 

закона чије је разматрање предвиђено није утврђено постојање уставног основа. Такође, 

предложила је потом да се у дневни ред уврсти разматрање Запинсика са 53. сједнице 

Комисије, те разматрање Нацрта буџета Канцеларије за ревизију институција БиХ за 2007. 

годину. Ови предлози једногласно су усвојени, као и тако измијењен дневни ред у цјелини. 

 

Ад. – 1.  Разматрање Предлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

вриједност (предлагач: посланик Никола Шпирић) 

 

С обзиром да предлагач Закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату вриједност, 

посланик Никола Шпирић, и након претходне обавијести, већ други пут не присуствује 

сједници Комисије, чланови Комисије, у складу са одредбама Пословника, једногласно су 

закључили да сматрају да је предлагач повукао Предлог закона. 

 

Ад. – 2. Разматрање Приједлога закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

вриједност (предлагач: Клуб посланика СДС) 

 

Након  кратке расправе о Предлогу закона о измјени и допуни Закона о порезу на додату 

вриједност, чији су предлагачи посланици Клуба посланика СДС-а чланови КОмисије 

изјаснили су се о принципима Предлога закона. 

Принципи Предлога закона нису усвојени с обзиром да су се „за“ њихово усвајање 

изјаснила два члана КОмисије, три су била „против“, а један члан „уздржан“. Стога је 

овакав негативан извјештај упућен у даљу парламентарну процедуру, уз предлог Дому да 

наведени закон не усвоји. 

 

Ад. – 3. Разматрање Приједлога закона о измјени Закона о Централној банци БиХ 

(предлагач посланик: Јелина Ђурковић) 

 

Јелина Ђурковић дала је уводне напомене о Предлогу закона о измјени Закона о 

Централној банци БиХ, чији је предлагач. 

Након краћег информисања, у расправи су учествовали Фатима Лехо, Ружа Сопта и Хазим 

Фелић. 

 

Након расправе чланови КОмисије изјасниси су се о принципима предложеног закона. 

Принципи овог закона одбијени су са једним гласом „за“ и четири гласа „против“. 

Извјештај Комисије упућен је у даљу парламентарну процедуру, уз предлог ДОму да 

наведени закон не усвоји. 

 

 

Ад. – 4. Разматрање Извјештаја о финансијском пословању ЈП НИО „Службени лист 

БиХ“ за период 01.01. до 31.12. 2005. године са Извјештајем о ревизији ове 

институције за неведени период по закључку Комисије за финансије и буџет 

 

Драган Прусина, директор ЈПНИО „Службени лист БиХ“, информисао је присутне о 

Извјештају о финансијском пословању те институције за период од 1.1. до 31.12.2005. 

године са Извјештајем о ревизији ове институције за наведени период по закључку 

Комисије за финансије и буџет. Истакнуо је да Извјештај говори о позитивном пословању 

те институције. Потом је указао на постојеће проблеме, као што је неријешено питање 

правног статуса, неправилности у располагању новцем, ради чијег отклањања је већ 

предузет низ мјера и правила. Ради рјешавања ових основних питања неопходно је донијети 

Закон о ЈПНИО „Службени лист БиХ“, те инсисстирати да се Савјет министара БиХ, прије 

сједнице Дома, изјасни о статусу ове институције, као њен тренутно привремени оснивач. 
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Драган Кулина истакнуо је да је Канцеларија за ревизију, по закључку Комисије, обавила 

специјалну ревизију и сачинила Извјештај о пословању  те институције, који дотиче питање 

правног статуса и питање утврђених неправилности у раду наведене институције. Нагласио 

је да на рачуну ове институције постоје неутрошених око 8 милиона КМ  због неријешеног 

питања правног статуса, те би то питање што хитније требало  да ријеши Савјет министара 

БиХ у сарадњи са Парламентом. 

 

Бериз Белкић нагласио је да је Савјет министара БиХ привремени оснивач Институције и 

да је требало доставити мишљење о наведеним неријешеним питањима. Он ће подржати 

Извјештај ако чланови Комисије буду спремни да пред Домом бране Извјештај и лица коју 

су га сачинила, с озбиром да нема њихове кривице због до сада наведених неријешених 

проблема. 

 

Ранко Шакота сматра да се о овом извјештају претходно мора изјаснити Савјет министара 

с озбиром на његове финансијске ефекте на буџет. 

 

Хазим Фелић предложио је усвајање два закључка у вези са наведеним извјештајем. Први 

закључак односи се на упућивање наведених извјештаја Савјету министара Бих ради 

упознавања и изјашњења, док другим закључком Комисија захтијева од Савјета министара 

да хитно ријеши птање правог статуса Институције, те сачини Предлог закона о ЈПНИО 

„Службени лист БиХ“. О овим закључцима и разлозима за њихово усвајање треба 

информисати Колегијум Дома. 

 

Ружа Сопта потом је предложила и да Комисија подржи у потпуности закључке и предлоге 

које је дала Канцеларија за ревизију у специјалном извјештају о раду ЈПНИО „Службени 

лист БиХ“. 

 

Оба предложена закључка Хазима Фелића, као и предлози Руже Сопте, чланови КОмисије 

једногласно су усвојили. 

 

 

Ад. – 5. Разматрање Нацрта Буџета Канцелраије за ревизију  институција БиХ за 2007.  

              годину 

 

Ружа Сопта укратко се осврнула на Нацрт буџета Канцеларије за ревизију институција 

БиХ за 2007. годину и истакнула да је ово радни материјал који Комисија само прима к 

знању. 

 

Драган Кулина информисао је да по новом закону о ревизији Комисија даје сагласност на 

нацрт буџета ове институције. Буџет је урађен реално и повећан је за око 24%. 

 

Бериз Белкић подржао је овакав начин рада и разматрања буџета у фази нацрта. Потом је 

препоручио да се Комисија укључи у разматрање буџета и свих осталих институција у 

раној фази његове израде, како би имала могућности да благовремено утиче и на њеогово 

креирање. 

 

Марија Перкановић такође је била сагласна са мишљењима претходника и у потпуности 

пдржала овакав начин рада. 
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Ад. – 6. Извјештај о раду Комисије за финансије и буџет за мандатни период  

              2002.- 2006. године 

 

У оквиру ове тачке дневног реда Бериз Белкић предложио је да Комисија заврши 

разматрање достављених извјештаја о ревизији финансисјког пословања институција БиХ за 

2005. те да у складу с тим одржи још једну сједницу на којој би се овај материјал размотрио, 

те сачинио комисијски извјештај који би затим био достављен Дому. 

 

Чланови Комисије прихватили су овај предлог са три гласа „за“ и два гласа „против“. 

 

Затим су чланови Комисије предлагали и једногласно усвојили сљедеће препоруке упућене 

члановима Комисије у наредном мандату, као и Извјештај у цјелини, који ће бити достављен 

Дому: 

 

1. За добар и успјешан рад Комисије неопходно је обезбиједити одговарајућу 

канцеларију Комисији и секретару, који ће искључиво обављати посао из 

надлежности ове Комисије, 

2. Неопходно је да се обезбиједи тонско снимање сједница Комисије; 

3. Потребно је обезбиједити још већу јавност рада Комисије (путем редовног 

информисања, давањем саопштења за јавност, путем конференција за штампу и сл.); 

4. Треба чешће организовати јавне расправе о одређеним питањима законског и другог 

карактера; 

5. Било би препоручљиво сачинити програм сарадње са представницима институција са 

којима Комисија иначе сарађује, као што су Савјет министара БиХ, Министарство 

финасија и трезора  БиХ, Канцеларија за ревизију институција БиХ, Свјетска банка, 

ММФ, ОЕБС, Истраживачки центар Парламентарне скупштине БиХ и др. 

6. Препоручује се у што већем обиму коришћења услуга Истраживачког центра 

Парламентарне скупштине БиХ, 

7. У односу на стечено искуство, посебно се препоручује укључивање Комисије у 

процес расправа и израде појединачних нацрта буџета буџетских корисника. 

 

Ад. – 7. Верификовање Записника за 53. сједнице Комисије за финансије и буџет 

 

Чланови Комисије једногласно су ферификовали Записник са 53. сједнице Комисије . 

 

 

 
       Записник сачинила                               Први зајмјеник предсједавајуће Комисије   

                    Драгица Хинић                                                             Ружа Сопта 
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